
Očekávané narození Citty prvního vrhu bylo začátkem mojí komunikace s budoucími majiteli
(nejen našich) štěňat. Mnoho lidí telefonovalo a také mě kontaktovali mailem.
Tuto korespondenci jsem si nedávno prohlížela, než ji smažu. Zjistila jsem, že některé dotazy
se často opakovaly. A tak mě napadlo, že bych si do budoucna mohla trochu ušetřit práci,
a vybrané ukázky těchto mailů spolu s mojí odpovědí zveřejnit. Jedná se o dvě témata, která
jsou velmi důležitá pro každého, kdo teprve uvažuje o pořízení štěněte:

1) Jaký je vlastně výmarský ohař - pro koho je vhodný
2) K čemu je průkaz původu

Zde jsou tedy dva příklady těchto dotazů a moje odpovědi:

DOTAZ 1:

Dobrý den,
na internetu jsme našli, že budete mít štěňátka výmarského ohaře. Už delší dobu se chystáme
(už od té doby co jsme poprvé výmarskou slečnu u známých potkali), že bychom si pořídili
jednoho chlapečka. Nemáme v plánu výstavy ani soutěže, jde nám hlavně o to, aby to byl veselý
a přátelský klučina. Čekali jsme až budeme mít lepší bydlení a možnost se mu pořádně věnovat.
Bydlíme sice zatím přechodně v Praze, ale chystáme se stěhovat na venkov (do divočiny, kde
by se mohl pořádně vyřádit).
Chtěli jsme se Vás zeptat na pár drobností, které Vy určitě podle Citty a Artura budete vědět.
Rádi bychom si časem pořídili děti a u rodičů máme psy, se kterými bychom byli rádi aby se náš
pes stýkal (abychom je mohli brát společně ven). Jsou Citty i Artur v tomhle ohledu snášenliví?
Bylo by možné se k Vám případně přijet podívat?
A ještě - nemám příliš představu v jakých cenových relacích se pohybuje cena štěněte VOK?
Předem děkuji za Vaši odpověď!

ODPOVĚĎ:

Dobrý den,
štěňata se nám mají narodit začátkem února, někdy kolem 5.
Jistě by nebyl problém přijet se podívat, ovšem až tak koncem února, až budou trochu větší.
Nevím, jaký inzerát jste četli, a jestli je tam odkaz na naše webové stránky: www.alfaori.cz.
Tam najdete vše podstatné o Citty a Arturovi.
Oba jsou snášenliví. Artur je vrozeně velmi přátelský k lidem i psům. Na výmarského ohaře
až nezvykle.
Citty má pravou povahu výmara: k fenám je naprosto neagresivní, nikdy nevyvolala konflikt.
Je-li však napadena, neváhá ani vteřinu, a brání se. Ke psům se chová trochu dominantně, ale
to jí všichni psi tolerují. Jen jim dává najevo, že ji jako fenu musí respektovat. Ke známým lidem je
velmi přátelská, cizí lidé si ji v mé nepřítomnosti nepohladí. Pokud by to chtěli zkusit, rychle poznají
svůj omyl. K nevycválanému dítěti, které máme v rodině, je Citty neuvěřitelně trpělivá. Cizí děti
"nemusí".

Bylo by dobré ještě hodně popřemýšlet, než si výmarského ohaře pořídíte. A zvážit jeho nároky:
kromě dostatku pohybu a času toto plemeno vyžaduje zaměstnat i hlavu. Z vlastní zkušenosti vím,
že ani sebedelší procházky, či jiná pohybová aktivita, opravdu nestačí. Já sama jsem původně
lovecký výcvik vůbec neměla v plánu, ale nakonec - kvůli fence - jsem se tomu musela začít
věnovat.

A znám několik takových, co si mysleli, že stačí, když psa budou mít rádi a budou s ním hodně
chodit ven. Teď mají doma těžce zvladatelného „mazlíka“. Věřte mi - výmarský ohař nemůže být
jenom společník. Nebyl by šťastný. Díky své všestrannosti nemusí nutně lovit, ale nějaký výcvik
(služební, záchranářský...) je naprosto nezbytný. Řádění v přírodě by ho mohlo přijít pěkně draho
(myslivci obvykle nemají moc pochopení). A draho by to mohlo přijít i Vám: za všechnu tu lásku
a nedostatek pracovního vyžití, by se Vám pejsek mohl "pěkně odměnit".

Takže: pokud si chcete pořídit veselého a přátelského "klučinu", se kterým nemáte v plánu žádnou
práci, výstavy ani zkoušky, ještě to raději zvažte.   



Jinak - ceny štěňat VOK (samozřejmě s PP) se pohybují mezi 8 - 25 tis.

DOTAZ 2:

Dobrý den, jmenuji se …..Chceme si s přítelem pořídit výmarského ohaře krátkosrstého.
Při hledání na internetu jsme narazili na stránky www.weimaraners.cz, kde potvrzují březost
vaší Citty.
Pořízení pejska plánujeme na začátek července. Máme zájem o pejska, ne fenku, neplánujeme
lovecké uplatnění, ani ježdění po výstavách. Proto nepožadujeme pejska s PP, hledáme dobrého
společníka do rodiny, kterému chceme poskytnout vše, co bude v našich silách…..

…..a pak jsem se také chtěla ještě zeptat, koukala jsem, že někteří nabízejí pejska bez průkazu
původu, ale uvádí rodiče s PP, jaký v tom je rozdíl?

ODPOVĚĎ:

Pokud skutečně stojíte o plemeno výmarský ohař krátkosrstý, nekupujte v žádném případě
pejska bez PP. U takového (a platí to samozřejmě pro všechna plemena) nemáte žádné záruky
vůbec ničeho - vzhledu, vlastností… To, že s pejskem nechcete na výstavy ani na zkoušky, není
důvodem pro pořízení bez PP.
Co se týká psů bez PP po rodičích s PP - je to pořád stejné - žádnou jistotu nemáte. Vlastně ano,
nebude to výmarský ohař, jak má být.
Buď je to s těmi rodiči a jejich PP pravda, nebo ne. Jistotu nemáte, i kdyby Vám oba údajné rodiče
a jejich PP ukázali.
Pokud byste snad uvěřili, že štěně pochází právě z těchto rodičů, nabízí se otázka: proč nejsou
chovní? Možnost a) majitelé s nimi nebyli schopni 1 x dojet na klubovou výstavu a udělat s nimi
aspoň povinné zkoušky, což zase tak složité není, a každý trochu slušný chovatel rád majitelům
svých štěňat poradí. A tito lidé si najdou čas na odchov štěňat? Nebo je tu možnost b) rodiče nebyli
do chovu zařazeni pro vážné vady v exteriéru či povaze.

Poznámka: snad úplně nejtrapnější zdůvodnění, proč štěně nemá PP je, že se jedná o tzv.
„nadpočetné štěně“. Vůbec nechápu, že v dnešní době se stále ještě najdou lidé, kteří tomu věří.
Myslela jsem si, že je všeobecně známo, že „nadpočetná“ štěňata už dávno neexistují.

Takže z toho vyplývá jediné: bez PP nebrat. Za to ten rozdíl (kolikrát nevelký) v ceně opravdu
nestojí, když uvážíte, že psa si pořizujete na řadu let a za ty roky při správné péči Vás stejně bude
stát spoustu peněz. Ujišťuji Vás, že už za rok, za dva bude úplně jedno, jaká byla pořizovací cena
štěněte.

POKRAČOVÁNÍ – DOTAZ 2:

Znovu děkuji za rady, omlouvám se, jestli Vás nějak vyrušuji, ale jste zatím jediná, kdo se mi ozval.
Chtěla jsem se jen, snad už naposled :-), zeptat, jsme tedy rozhodnutí po Vašich radách pořídit si
pejska raději s PP, ale nevíme, co by to dál pro nás obnášelo. Jestli musíme třeba jezdit na nějaké
povinné výstavy, výcviky apod. Kdyby byl potřeba lovecký výcvik, tak se mu již nebráníme, ani
případným výstavám, jak jsem již psala, chceme mu dát vše, co bude v našich silách.
Ještě jednou děkuji.

POKRAČOVÁNÍ – ODPOVĚĎ:
Jestli jsem přispěla k Vašemu rozhodnutí pořídit výmara s průkazem původu, jsem moc ráda
a nelituji času, ačkoliv ode mě štěně brát nebudete. Žádné povinnosti z vlastnictví psa s PP
neplynou. Záleží jen na Vás, co s ním budete podnikat.

Když se podíváte na stránky Citty, mám tam popsané všechno, co jsme spolu absolvovaly - úplně
od začátku. Je toho od roku 2004 asi moc, ale myslím, že to stojí za přečtení.

Původně jsem ji chtěla jen jako sportovního společníka, ale brzo jsem zjistila, že jí to nestačí. 

Proč vymýšlet, co by ji tak ještě bavilo, když to bylo jasné. Co jsme začaly s loveckým výcvikem,
je viditelně šťastná. Dnes mám doma spokojenou fenku, která mi bezmezně věří a já jí.
Za ten krásný vztah to všechno opravdu stálo.

Na stránkách KCHVO jsou uvedeny chovné podmínky: www.weimaraner-club.cz. Pokud si psa
nepořizujete s tím, že určitě bude chovný, máte to jednodušší. Nebudete zklamáni. Tuto záruku Vám
totiž nikdo nemůže dát. O uchovnění se můžete pokusit nebo nemusíte.

http://email.seznam.cz/redir?hashId=2627542618&to=http%3a%2f%2fwww%2eweimaraners%2ecz
http://www.weimaraner-club.cz


Já doporučuji aspoň se pokusit. Ale třeba už při Jarním svodu zjistí, že pes má nějakou vadu, pro kterou
nebude uchovněn - pak už jsou výstavy zbytečné, ale průkaz původu Vašemu psu umožní účastnit se
zkoušek. Tam na vzhledu či chovnosti nezáleží.

Psi bez PP na zkoušky nesmí (samozřejmě ani na výstavy).

I kdyby měl PP ležet jen doma v šuplíku, mějte ho tam. Máte jistotu, že vlastníte Vámi vybrané
plemeno.

Přeji Vám mnoho radosti s výmarským ohařem. 

 


